Unlocking the Mystery of the Bible 
解開聖經的奧秘
Session 4- Egypt and Exodus

      Desert Wanderings 
第四課: 僑居埃及出谷及流徙曠野
1. In the episode of the burning bush, God introduces himself to Moses as "the God of Abraham, the God of Isaac, and the God of Jacob" (see Exodus 3:6). What does that tell Moses about God?

  天主在燃燒的荊棘中向梅瑟顯現，介紹自己是「亞巴郎的天主，依撒格的天主，雅各伯的天主」（出3:6），這稱謂對梅瑟揭示了什麼？

2. What important message do the ten plagues send to Egypt and Israel?

「十個災害」對埃和人以色列傳遞了什麼的重要的信息？

3. God tells Pharaoh that if he does not free Israel, God's firstborn son, then he will kill the firstborn sons of Egypt. How does the LORD accomplish this? What is the name of the annual remembrance of this event?

天主告訴法郎，如果他不放天主的首生子 - 以色列人離開，祂便會殺死埃及所有的首生子，天主如何達成這事？這項每年。紀念的事蹟稱為什麼？

4. Think About It: In the Red Sea crossing, the children of Israel are freed from their enemy by passing through water. What sacrament of the New Covenant does this event prefigure? Explain.

 試想想：通過以色列子民度紅海，由敵人手中得到釋放，這事件預像新盟約的那件聖事？試解釋
5. The first terms of the Sinai Covenant are what we know as the Ten Commandments. St. John Paul II called the Ten Commandments "the law of freedom: not the freedom to follow our blind passions, but the freedom to love, to choose what is good in every situation, even when to do so is a burden."I Think about the Ten Commandments (see Exodus 20). What kinds of "false gods" do they free us from?

「西乃盟約」的首次條款是我們所謂的「十誡」。教宗聖若望保祿二世稱「十誡」為「自由的法律：不是樣我們去盲目放緃，而是自由去愛，自由在每個處境選擇美善，即使這樣是一個重擔」。反省「十誡」（出20），「十誡」使我們從那些「偶像」中得到釋放？

6. Jeff describes the year at Mount Sinai as a "hinge point" for Israel, during which God gives the people three things. What are those three things?

  杰夫形容以色列人在西乃山那年是「鉸鏈點」，其時天主給了以色列人三樣東西，是那三樣？
7. What does the Tabernacle signify to Israel?

「約櫃」對以色列人來說象徵什麼？

8. Why does God make Israel wander for forty years in the desert? What is he trying to teach the people?

天主為何讓以民在曠野流浪四十年，祂想教訓他們什麼？
9. St. Paul tells us that these stories have been "written down for our instruction" (see

1Corinthians10:11). What message do these stories hold for you today?
聖保祿宗徒告訴我們這一切發生的事「是記錄下來給人作鑑戒」 (格林多前書10:11)今天這些事蹟帶給你什麼信息？
